

(5) the proposals to overcome the special problems facing women, including homemakers, under the current pension system; provided

That changes in membership of the committee be made only pursuant to Standing Order 69(4)(b);

That the provisions of section (9) of Standing Order 69 be suspended in application to the Special Committee;

That the Special Committee have the power to retain the services of expert, professional, technical and clerical staff as may be deemed necessary;

That the Special Committee hold hearings and receive views and representation from interested groups and individuals across Canada and that, for this purpose, the Special Committee and its members have the power, when the Special Committee deems it necessary, to adjourn from place to place or travel inside Canada provided the estimated expenses for such travel and the locations to be visited are defined in advance and that, when deemed necessary, the required staff accompany the Special Committee or its members;

That notwithstanding the usual practices of the House, if the House is not sitting when an interim or final report of the Special Committee is completed, the Special Committee may make the said report public before it is laid before the House; and

That the Special Committee shall report no later than December 31, 1983.

On motion of Mr. Dantzer, it was agreed,—That the Committee meet *in camera* to discuss its future work.

On motion of Mr. Dantzer, it was agreed,—That the Subcommittee on Agenda and Procedure be composed of the Chairman and three other members of the Committee, representing all parties, to be appointed by the Chairman, after the usual consultations.

On motion of Mrs. Beauchamp-Niquet, it was agreed,—That the Committee print 1500 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

On motion of Mr. Desmarais, it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings to receive and to authorize the printing of evidence when a quorum is not present provided there be at least three members in attendance with representation from the Government and the Opposition.

On motion of Mr. Dantzer, it was agreed,—That pursuant to the authority granted by its Order of Reference dated Tuesday, March 1, 1983, the Committee retain the services of the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade, according to the terms of a contract to be negotiated with the Sub-committee on Agenda and Procedure and to be ratified by the Committee as soon as possible.

On motion of Mrs. Beauchamp-Niquet, it was agreed,—That the Chairman request the Library of Parliament Research Branch to second such persons as the Committee may identify, to whom the Committee may assign specific responsibilities to act as full-time members of the research team assembled by the Committee.

(5) Les propositions tendant à éliminer les problèmes spéciaux auxquels font face les femmes, y compris les ménagères, en vertu du présent régime de pensions; à condition

Que tout changement dans la composition du Comité ne soit fait qu'en conformité de l'article 69(4)b) du Règlement;

Que l'article 69(9) du Règlement ne s'applique pas au Comité spécial;

Que le Comité spécial ait le pouvoir de retenir les services des experts et du personnel professionnel, technique et de soutien qu'il juge nécessaire;

Que le Comité spécial tienne des audiences et entende les témoignages et les instances des groupes et particuliers intéressés à travers le Canada et que, à cette fin, le Comité spécial et ses membres puissent, lorsque le Comité spécial le jugera nécessaire, voyager au Canada, à condition que les dépenses et la destination prévues de ces déplacements soient précisées à l'avance et que, lorsqu'on le jugera nécessaire, le personnel requis puisse accompagner le Comité spécial ou ses membres;

Que, nonobstant les pratiques habituelles de la Chambre, si la Chambre ne siège pas lorsque le Comité spécial aura terminé un rapport provisoire ou son rapport final, le Comité spécial puisse publier ledit rapport avant de le déposer à la Chambre; et

Que le Comité spécial fasse rapport au plus tard le 31 décembre 1983.

Sur motion de M. Dantzer il est convenu,—Que le Comité se réunisse à huis clos pour étudier ses prochains travaux.

Sur motion de M. Dantzer, il est convenu,—Que le sous-comité du programme et de la procédure soit formé du président et de trois autres membres du Comité représentant tous les partis, devant être nommés par le président après les consultations habituelles.

Sur motion de M^{me} Beauchamp-Niquet, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 1,500 exemplaires de ses procès-verbaux et témoignages.

Sur motion de M. Desmarais, il est convenu,—Que le président soit autorisé à tenir des séances, à recevoir des témoignages et à en autoriser l'impression, à défaut de quorum, pourvu qu'il y ait au moins trois membres présents représentant le gouvernement et l'Opposition.

Sur motion de M. Dantzer, il est convenu,—Que, conformément aux pouvoirs qui lui est conféré par l'ordre de renvoi du mardi 1 mars 1983, le comité retienne les services du Centre parlementaire des Affaires étrangères du commerce extérieur conformément aux conditions d'un contrat devant être négocié avec le sous-comité du programme et de la procédure et ratifié par le Comité le plus tôt possible.

Sur motion de M^{me} Beauchamp-Niquet, il est convenu,—Que le président demande au Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement de détacher des personnes que le Comité peut identifier et à qui le Comité peut également assigner des responsabilités précises pour agir à titre de membre à plein temps de l'équipe de recherche prévue par le Comité.